
Pilotların “Formula-1” Azərbaycan 
Qran-Prisindən gözləntiləri

“Formula 1-SOCAR Azərbaycan 
Qran-Prisi 2019” yarışına sayılı günlər 
qaldıqca, Bakı trasında güclərini sınaya-
caq iştirakçı pilotların da həyəcanı artır. 
Bu, onların mətbuata açıqlamalarında 
da hiss edilməkdədir. Düzdür, dünyaca 
məşhur olan pilotlar bu günə kimi bir çox 
“Formula” yarışlarında iştirak etmiş, uğur 
qazanmış və qalib olmuşlar. Lakin artıq 
dördüncü dəfədir ki, ölkəmizdə keçirilən bu 
yarışın məhz Bakıda uğurla reallaşması və 
eləcə də, Bakı trasının özünəməxsusluğu 
ayrı bir həyəcan və məsuliyyət yaradır. 
Pilotların sözləri ilə desək, Bakı trası həm 
çətinliyi, həm də unikallığı ilə seçilir. Odur 
ki, pilotların həyəcanını başa düşmək olar. 
Üstəlik, “Formula-1” mövsümünün növbəti 
mərhələsinə adlamaq üçün “Formula-1 
SOCAR Azərbaycan Qran-Prisi 2019” yarı-
şında uğurlu çıxış etmək olduqca vacibdir.

Yarış üzrə baş mühəndis Deyv Robson 
deyib ki, Bakı küçələri “Formula-1” mövsü-
münün dördüncü mərhələsində F1 trasına 
çevriləcək. Bakı trasının bir sıra özəllikləri 
var: bunlar onun bir neçə enişi-yoxuşu, 
sürətinin azaldılmasının mürəkkəbliyi və 
onun çox uzun olmasıdır. Həftə sonunun 
əsas hadisələri axşam olduğundan asfalt 
tez sərinləyə bilər. Dövrənin uzunluğu 5 
kilometri aşır–bu tras uzunluğuna görə Spa 
trasından sonra ikinci yeri tutur. “

Keçən il britaniyalı pilot Corc Rassel 
Bakıda keçirilmiş “Formula-1” yarışında 
qalib olub. Odur ki, Bakı trası ilə yax-
şı tanışdır: “Bakı səfərini səbirsizliklə 
gözləyirdim. Keçənilki həftəsonu mənim 
üçün Azərbaycanda ən yaxşı çıxış olaraq 
yaddaşımda qaldı. Bakı trası ilə bağlı mənim 

əla xatirələrim var, odur ki, bura qayıtdığı-
ma görə şadam.”

Şərqi Avropadan olan ilk F1 Qran-Pri 
yarışının qalibi – “Formula-1” tarixinə ilk 
polşalı pilot olaraq düşmüş Robert Kubitsa 
isə Azərbaycanda keçiriləcək sürət yarışında 
ilk dəfə iştirak edəcək: “Artıq mövsümün 
dördüncü mərhələsi çatıb və növbəti yarış 
bizi Bakıda gözləyir. Keçən il gördüklərimə 
əsasən deyə bilərəm ki, tras kifayət qədər 
mürəkkəbdir və pilotlardan bacarıq tələb 
edir. Mənim buna bənzər traslarda şütümək 
xoşuma gəlir. Ümid edirəm ki, əvvəlki dəfə 

olduğu kimi yenə də o hissləri yaşayacam.” 
Qeyd etmək yerinə düşər ki, polşalı 

pilot öz ölkəsində 2008-ci ilin ən yaxşı 
idmançısı seçilib. 2006–2010-cu illərdə 
“Formula-1” yarışlarında iştirak etmiş pilot 
BMW Sauber и Renault komandalarında 
çıxış edib. Azərbaycan Qran-Prisində isə 
o, Williams komandasının tərkibində çıxış 
edəcək. 

“Red Bull Racing” komandasının pilotu 
Maks Ferstappen də aprelin 26-da başlaya-
caq Bakı Qran-Prisində mübarizəni maraqla 
gözləyənlərdəndir: “ Bakıda maraqlı yarış 
keçirilir, adətən, şəhər trasında bolidi yüksək 
səviyyədə gücə kökləyirsən, ancaq birbaşa 
düz trasda güzəştə getməli olursan.” 

Maks Ferstappen, həmçinin Bakı 

trasının bir çox yerlərində gözəl görünən 
mənzərəyə də toxunub: “Qız qalasının 
yanında çox dar hissə var, ancaq həmin 
yer fotolarda çox gözəl görünür. Uzun və 
dümdüz trasda ötüb keçmək mümkün-
dür, həftəsonu maraqlı alınır–yarışda çox 
hadisələr baş verir. Ümid edirəm ki, bu il 
bizi əla yarış gözləyəcək.”

“Red Bull Racing” komandasının 
digər pilotu Pyer Qasli də Bakıdakı Qran-
Prini səbirsizliklə gözləyir. Bakı trasının 
özəlliklərindən danışan pilot bunları qeyd 
edib: “Mövsümün dördüncü yarışını və 

Avropaya qayıtmağı səbrsizliklə gözləyirəm. 
Bakı trası şəhər trasıdır, burada səhv 
etməyə haqqımız yoxdur. Bakıda çıxış 
etmək o qədər də sadə deyil, ancaq biz 
xoş adrenalin hiss edirik. Bakı trası çoxsaylı 
döngələri ilə maraqlıdır. Bu, həmişə inanıl-
maz dərəcədə maraqlı olur.”

2017-ci ildə Bakıdakı Qran-Pridə birinci 
olmuş “Renault” təmsilçisi Daniel Rikardo 
bu dəfəki yarışda da uğur qazanacağına 
ümidlidir. Mediaya açıqlamasında Bakı tra-
sının özəlliklərindən danışan pilot bildirib: 

“Bakıdakı tras xüsusidir, digər küçə Qran-
Prilərinin keçirildiyi yerlər kimi deyil. Bura-
da bir çox yerlər var ki, rəqibi ötüb keçmək 
mümkündür. Mənim Bakıdakı çıxışlarım 
həmişə maraqlı olub–2017-ci ildə inanılmaz 
qələbə və keçənilki uğursuzluğum kimi.”

Meksikalı pilot Serxio Peres bildirib ki, 

Azərbaycan Qran-Prisi onun sevimli yarışla-
rından birinə çevrilib. “Bura sürətli trasdır 
və ötmək mümkündür. Odur ki, yarışda 
çox hadisə baş verir. Qran-Pri iştirakçıları 
üçün həmişə şəhər traslarında yarış-

maq çətin olur. Mən Bakıda üç yarışdan 
ikisində qalibiyyət kürsüsünə qalxmışam 
və keçənilki yarışı karyeramda ən uğurlusu 
hesab edirəm.” Serxio Peresin sözlərinə 
görə, Bakıda pilotlar həmişə rəqabət 
qabiliyyətinə malik olub və ümid edir ki, 
bu ənənə saxlanılacaq. “Çindəki çıxışımız 
çox xoşuma gəldi, Bakıda da ritmi bu cür 
tutmalıyıq.” 

“Racing Point” komandasının pilotu 
Lens Strollun digər həmkarları kimi Bakı 
trasında yarışlarla bağlı xoş xatirələri var. 
Budəfəki yarışla bağlı isə sadəcə bunları 
bildirib: “Şəhər traslarını bəyənirəm, Bakıda 
isə əla yarışırsan. Trass dardır, yarış iştirakçı-
larının səhv eləməyə haqqı yoxdur. Televizi-
ya ekranlarında bu mərhələ əla görünür. Bu 
həftəsonu bizim yenidən xal toplamağımız 

üçün əla şanslarımız var. Mənə elə gəlir ki, 
bu tras bizim maşınlara daha çox uyğun 
gəlir. Biz simulyatorda bu həftəsonunda 
keçiriləcək yarışa çox hazırlaşmışıq.” 

“Racing Point” komandasının rəhbəri 
Otmar Safnauer isə açıqlamasında bildirib 
ki, Bakıya yenidən xal yığmaq üçün gəlirlər. 
“ Biz artıq Bakı trasında uğur  qazanmışıq. 
Bu, Bəhreyn və Çinə nisbətən bizim 

bolidlərimiz üçün daha uyğundur.
Göründüyü kimi, məşhur pilotların hər 

biri unikal və mənzərəli Bakı trasında öz 
gücünü sınamağı səbirsizliklə gözləyir. 

Əfsanə BAYRAMQIZI, “Xalq qəzeti”

“Formula-1” üzrə dünya 
çempionatı hər il keçirilir. Qran- 
Pri statusu daşıyan ayrı- ayrı 
mərhələlərdən ibarət bu idman 
növü üzrə ilk dünya çempionatı 
69 il əvvəl – 1950-ci il mayın 
 13-də Böyük Britaniyanın Silvers-
toun trasında baş tutub. Qaydaya 
görə, çempionatın qalibi hər ilin 
sonunda müəyyən edilir. Çempi-
onatda həm sürücülər, həm də 
komandalar yarışırlar. Sürücülər 
dünya çempionu titulu uğrunda, 
komandalar isə Mühəndislər Ku-
boku uğrunda mübarizə aparırlar.

Komandalar hər bir yarışa 
özlərinin hazırladığı şassi ilə 
çıxırlar. Hər bir komandanı iki 
sürücü təmsil edir. Bu yarışda 
iştirak etmək üçün sürücülərin 
Beynəlxalq Avtomobil Federasi-
yasından super Lisenziya alması 
mütləqdir. 

Dünyada 500 milyonluq 
izləyici auditoriyası olan bu 
yarışmanın Bakıda keçirilməsi 
böyük əhəmiyyət kəsb edir. Yarım 
milyard əhalinin paytaxtımızı 
seyr etməsi hər birimizdə qürur 
hissi yaratmalıdır. Bundan əlavə, 
bu yarışın ölkəmizdə keçirilməsi 
iqtisadiyyatımızın daha da 
möhkəmləndirilməsində böyük 
rol oynayır. Gəlin, faktlara diqqət 

yetirək. “PricewaterhouseCoopers” 
(Pwc) beynəlxalq audit şirkətinin 
2017-ci ilin sonlarında apardığı 
müstəqil araşdırmanın nəticələrinə 
görə, Bakıda keçirilmiş ilk iki 
“Formula -1” yarışı ölkə iqtisadiy-
yatına, ümumilikdə, 277,3 milyon 
dollar gəlir gətirib. Yəni, yarışların 
iki ilinə yatırılan 100 milyon dollar 
iki dəfədən çox qazanc verib. 
Məlumdur ki, əsas xərclər – mü-
vafıq avadanlıqların alınması, bu 
və ya digər infrastruktur qurğuların 
quraşdırılması yarışın ilk ilində 
həyata keçirilir. Sonrakı illərdə 
keçirilən yarışlarda əlavə xərclərə 
ehtiyac qalmır və xərclər get-gedə 
azalır. Deməli, növbəti illərdə qalan 
qazanc daha da çox olacaq.

Bəs onda radikal müxalifət 
nümayəndələrinin qarnına azar 

salan nədir? Söz yox ki, əvvəlki 
illərdə olduğu kimi, bu dəfə də 
paytaxtda mötəbər bir tədbir 
keçiriləndə milli xəyanətkarlar 
antizərbaycan qüvvələrin sifarişi 
ilə belə tədbirləri gözdən salmaq 
üçün piar kampaniyasına başlayır, 
ölkəmiz əleyhinə müxtəlif yalan və 
böhtanlar uyduraraq, beynəlxalq 
aləmdə mənfi rəy formalaş-
dırmağa çalışırlar. Biz əvvəlki 
beynəlxalq əhəmiyyətli tədbirlərdə 
– “ Eurovision-2012” mahnı 
müsabiqəsi, I Avropa Oyunları, 
IV İslam Həmrəyliyi Oyunları və 
digərlərinin keçirilməsi ərəfəsində 
antiazərbaycan qüvvələrin 
sifarişi ilə radikal müxalifət 

nümayəndələrinin hansı oyunlar-
dan çıxdıqlarının şahidi olmuşuq. 
Ancaq hər dəfə də xəbis niyyətləri 
puç olub və həmin tədbirlər 
yüksək səviyyədə keçirilib. Bunu 
beynəlxalq ekspertlərin verdikləri 
rəylər də təsdiqləyib. 

Son vaxtlar xəyanətkar 
qüvvələr xarici ağalarının sifa-
rişi ilə yenidən baş qaldırıblar. 
Onlar “Formula-1” yarışmasının 
start götürdüyü ərəfədə dünyada 
üçüncü olan bu yarışmanı gözdən 
salmağa çalışırlar. Həmişə belə 
su bulandırmaqla öndə olan 
AXCP sədri Əli Kərimli bu dəfə 
də “birinciliyi” əldən verməyib. 
Müxalifətçilik missiyasının nədən 
ibarət olduğunu hələ də dərk edə 
bilməyən bir qrup buyruq qulu 
və radikal müxalifətin tapşırıqla-

rını yerinə yetirən sosial şəbəkə 
dələduzları da ölkəmizdə keçirlən 
bu tədbir ərəfəsində çaşqınlıq 
salmaq üçün öz mənəviyyatlarına, 
əxlaqlarına uyğun piar kampani-
yasına başlayıblar. Əli Kərimli öz 
Facebook səhifəsində iddia edir 
ki, bu günlərdə Bakıda növbəti 
dəfə start götürəcək “Formula -1” 
yarışları “zülmdür”, kimlərinsə pul 
qazanması, hakimiyyətin təbliği 
üçün vasitədir. 

Özünü demokrat, vətənpərvər, 
xalqını, millətini sevən kimi 
göstərməyə çalışan, siyasətçi 
adlandıran, partiya rəhbəri hesab 
edən Ə. Kərimlinin olduqca qərəzli 
yanaşmasının sifarişi, təbii ki, xa-

rici havadarlarından gəlib. Özlərini 
müxalifət adlandıran, bu gün xarici 
ölkələrə sığınıb küçə süpürməklə 
məşğul olan bəzi üzüdönüklər də 
Ə. Kərimlinin dediklərini tutuqu-
şu kimi təkrarlayaraq, öz xalqını 
təhqir etməkdən sanki zövq alırlar. 
Onların ölkəmiz haqqında yaz-
dıqları böhtan və qərəzləri yalnız 
şovinist erməni təkrarlaya bilər. 

Bu yarışmanı yaxından 
izləyən, ölkəyə gətirdiyi qazancı 
yaxşı bilən, siyasi cəhətdən kifayət 
qədər yetkin olan vətəndaşlarımız 
hər şeyi qara rəngdə görən, öz 
şəxsi ambisiyalarını üstün tu-
tan, doğma Vətənə qarşı daim 
qərəzli olan belə “demokratların” 
səmimiyyətinə heç vaxt inanma-
yıblar və bu gün də inanmırlar.

Bakıda keçirilən “Formula -1” 

hər kəsə böyük sürət, həyəcan 
vəd etdiyindən, eyni zaman-
da, yarış keçirilən günlərdə 
möhtəşəm əyləncə tədbirləri, 
konsert proqramları olduğundan, 
böyük turist axını paytaxtımıza 
səfər edir, yarışı burada izləməyə 
böyük maraq göstərirlər. Pay-
taxtımızda keçirilən ilk yarışda, 
ümumilikdə, 20 mindən çox bilet 
satılmışdı. Azarkeşlərin böyük 
hissəsi Rusiya vətəndaşları idi. 
Həmçinin Türkiyə və Gürcüstan 
ilə yanaşı, Avropanın aparı-
cı ölkələrindən də çox sayda 
turist yarışı canlı izləmək üçün 
Azərbaycana səfər etmişdi. 500 
milyona yaxın azarkeş isə yarışı 

canlı olaraq televiziya vasitəsilə 
izləyirdi.

Bu yarışı gözdən salmaq 
istəyən xəyanətkarlara xatırlatmaq 
istərdik ki, 2016-cı ilin yayında 
Azərbaycana ərəb ölkələrindən on 
minlərlə turistin gəlməsinin əsas 
səbəblərindən biri “Formula-1” 
Avropa Qran-Prisi idi. Çünki bu 
yarış ərəb ölkələrində də keçiri-
lir və bu ölkələrdə çempionatın 
çoxlu azarkeşi var. Nəzərə almaq 
lazımdır ki, bu yarışlarda, əsasən, 
böyük beynəlxalq şirkətlər iştirak 
edirlər. Yarışın Azərbaycanda 
keçirilməsi ölkəmizi, eləcə də iqti-
sadiyyatımızı, tariximizi, keçmişi-
mizi, inkişafımızı dünyaya tanıdır. 
Antiazərbaycan qüvvələr çox yax-
şı bilirlər ki, yarışın Azərbaycanda 
keçirilməsi ölkəmizin tarixi 

nailiyyətidir. Bu yarış həm də 
Azərbaycanın gücünü nümayiş 
etdirir. Bunu yarışın iştirakçıları da 
etiraf edirlər.

Bir faktı diqqətə çatdırmaq 
istərdik. 2016 “Formula - 1” Avro-
pa Qran-Prisinin ulduz elçisi seçil-
miş “McLaren” komandasının pi-
lotu Fernando Alonso da ölkəmizi 
gördükdən sonra paytaxtımızı 
çox sevdiyini dönə- dönə vurğu-
lamışdı. Paytaxt gəzintisi zamanı 
ona yaxınlaşan insanlarla şəkil 
çəkdirən pilot demidi: “Bakı həm 
qədim, həm də müasir şəhərdir. 
Bura gəldiyim andan məni səmimi 
insanlar, görməli yerlər və gülər 
üzlər salamladı. Bakının inanılmaz 

enerjisi var.” 
“Mercedes” komandasının pi-

lotu Luis Hamilton yarışdan sonra 
trekin onun üçün çox gözlənilməz 
olduğunu və o, Bakıdan müsbət 
təəssüratlarla ayrıldığını bildir-
mişdir. Eyni zamanda, Bakıda 
keçirilən “Formula-1” yarışlarının 
yüksək standartlara cavab verdiyi-
ni bildirmişdi.

Turizm şirkətlərindən birinin 
rəhbərinin fikrincə, bu yarışın 
Azərbaycan turizminin, ən əsası 

isə ölkəmizin tanınmasında çox 
böyük rolu var. Belə mötəbər 
yarışlar dünyanın sabit ölkələrində 
keçirilir. Müxtəlif yerlərdə turizm 
inkişaf etsə də, sabitlik yox-
dur. Azərbaycan isə sabit və 
“təhlükəsiz ada” brendinə malikdir. 
Ölkəmiz “Formula -1”- də ilklərə 
imza atdı. Yarış bizim gücümü-
zü, bacarığımızı bütün dünyaya 
çatdırdı.”

Radikal müxalifətin qarayaxma 
kampaniyaları “Formula- 1” yarı-
şının növbəti dəfə də möhtəşəm 
keçəcəyinə heç bir əngəl törədə 
bilməyəcək. Antiazərbaycan 
qüvvələr və onların yerlərdəki 
əlaltılarını narahat edən digər 

məqam isə bu yarışın təbliğat 
baxımından çox böyük əhəmiyyət 
daşımasıdır. Bu cür yarışlarda 
ölkənin reklamı, idman yarışlarına 
evsahibliyi etmək qabiliyyəti əsas 
götürülür. Təbii ki, belə yarışlar 
maddi gəlir gətirməklə yanaşı, 
ölkənin sosial-iqtisadi həyatına da 
müsbət təsir göstərir.

Əliqismət BƏDƏLOV, 
“Xalq qəzeti”

Məşhur britaniyalı müğənni 
Cessi Cey “Formula-1” SOCAR 

Azərbaycan Qran-Prisində çıxış edəcək

“Bakı Şəhər Halqası” 
Əməliyyat Şirkətindən (BŞH) 
AZƏRTAC-a bildiriblər ki, 
“Baku Crystal Hall”da baş 
tutacaq konsert Formu-
la 1 yarış həftəsonunun 
əyləncə proqramına daha bir 
möhtəşəm ad əlavə edəcək. 

Britaniyalı müğənninin 
“Who You Are” albomu 
milyonlarla satılıb və ona 

“BRITS Critics’ Choice” mü-
kafatını qazandırıb. Bundan 
sonra sənət fəaliyyətinə bir 
qədər fasilə verən Cessi Cey 
yalnız altı il sonra öz etiraf-
larını bölüşdüyü “R.O.S.E” 
albomunu çıxarıb. 

Musiqiçinin Don Diablo 
ilə ifa etdiyi “Brave” adlı ən 
son sinql isə aprelin 26-da 
buraxılacaq. 

Bütün bilet sahibləri 
“Baku Crystal Hall”da 
dünya ulduzlarının iştira-
kı ilə keçiriləcək axşam 
konsertlərini pulsuz izləyə 
biləcəklər. Tamaşaçı-
ların Bakı şəhər halqa-
sından “Baku Crystal 
Hall”a gediş və gəlişi 
avtobuslar vasitəsilə həyata 
keçiriləcək. 
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“Brit” mükafatlı müğənni aprelin 
27-də Bakıda konsert verəcək

“Formula-1” SOCAR Azərbaycan 
Qran-Prisinin ya-

rış həftəsonunun şənbə günündə – aprelin 27-də 
səhhətinə görə konsert proqramını ləğv etməli olan 
Sem Smiti həmin gün “Price Tag”, “Domino” və “Bang 
Bang” kimi hit mahnıları ilə tanınan və albomları mil-
yonlarla satılan Cessi Cey əvəz edəcək. 

Beynəlxalq miqyaslı idman yarışlarını keçirməyə 
hər ölkə qadir deyil. Belə yarışlar, ilk növbədə, 
ictimai-siyasi sabitliyin təmin olunduğu və iq-

tisadi cəhətdən inkişaf etmiş ölkələrdə keçirilə bilər. 
Kimsə şahidi olubmu ki, son 20 ildə Ermənistanda 
hansısa bir beynəlxalq miqyaslı idman yarışı keçiril-
sin? Ümumiyyətlə, bu sözləri postsovet ölkələrinin 
əksəriyyəti haqqında da deyə bilərik. Ölkəmiz haqqın-
da isə yalnız bunu demək mümkündür: “Azərbaycan 
dünyada idman ölkəsi kimi tanınır”. İdman yarışları 
sırasında populyarlığına görə dünyada üçüncü yerdə 
olan “Formula-1” yarışmasının Bakıda keçirilməsi də 
təsadüfi deyil. Dünyanın 20 inkişaf etmiş şəhərində 
keçirilən “Formula -1” üçün Bakı 21-ci şəhər oldu.

Azərbaycanın dünyada idman ölkəsinə 
çevrilməsi antimilli qüvvələri narahat edir

Yol polisi “Formula-1” SOCAR 
Azərbaycan Qran-Prisi ilə əlaqədar 
sürücü və piyadalara müraciət edib

Daxili İşlər Nazirliyinin mətbuat 
xidmətindən AZƏRTAC-a bildiriblər ki, ya-
rışların baş tutacağı küçə və prospektlərlə 
kəsişən digər yollarda avtomobillərin 
hərəkətinə məhdudiyyət qoyulmaqla 
istiqamət dəyişdirilib. Bəzi yollarda hərəkət 
ikitərəfli təşkil olunub.

Alternativ küçələrdə nəqliyyat vasitələrinin 
sıxlığının qarşısını almaq, sürücü və piya-
daların mənzil başına təhlükəsiz şəraitdə 
çatmasını təmin etmək üçün Bakı Şəhər 
Baş Polis İdarəsi Dövlət Yol Polisi İdarəsinin 
əməkdaşları gücləndirilmiş iş rejimində 
xidmətlərini davam etdirirlər. Bunun 
nəticəsidir ki, şəhərin mərkəzi küçələrində 
əksər saatlarda hərəkətin sıxlığı müşahidə 

edilmir, piyadaların maneəsiz yolu keçməsi 
yol polisləri tərəfindən təmin olunur.

Sutkanın pik saatlarında isə nəqliyyat 
vasitələrinin sıxlığının qarşını almaq, pi-
yadaların təhlükəsizliyi təmin etmək üçün 
küçə və prospektlərdə yol-patrul xidməti 
əməkdaşlarının sayı artırılır. Sürücü və 
piyadalardan hərəkətdə olan zaman onların 
təhlükəsizliyini təmin etmək məqsədilə yol 
patrul xidməti əməkdaşlarının göstəriş və 
tövsiyələrinə riayət etmələri xahiş olunur.

“Formula-1” SOCAR Azərbaycan   
Qran-Prisinin keçirilməsi ilə əlaqədar 
paytaxtda Bakı Şəhər Halqası 
üzrə avtomobil yollarında hərəkət 
məhdudlaşdırılıb. 


